
PROTOKÓŁ NR III/2024 

z III sesji Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim VII kadencji 

z dnia 24 czerwca 2024 r. 

 

Rozpoczęcie: 09:00    Zakończenie: 13:49 

 

Obrady rozpoczęto od wysłuchania Hymnu Rzeczypospolitej Polskiej. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady otworzył obrady III sesji Rady Powiatu VII 

kadencji w 2024 r. informując, iż sesja zwołana została na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy  

z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (t. j. Dz. U. z 2024 r., poz. 107). 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady przywitał przybyłych na obrady. 

Stwierdzenie obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził,  

że w sesji uczestniczy 12 radnych, 3 nieobecnych – Pan Jacek Gross, Pan Kamil Bemowski, 

Pan Tadeusz Doliński (dokument stanowi załącznik do protokołu) i sesja jest prawomocna. 

Następnie odczytał proponowany porządek obrad (dokument stanowi załącznik do protokołu).  

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady wskazał, iż wpłynął wniosek Zarządu Powiatu 

o wprowadzenie do porządku obrad autopoprawek oraz o uzupełnienie dokumentu. Następnie 

Pan Przewodniczący poprosił Panią Starostę o przedstawienie. 

Pani Barbara Ogrodowska, Starosta Nowodworski poinformowała, iż wnioskiem Zarządu 

Powiatu wnosi o wprowadzenie do porządku obrad dwóch autopoprawek do projektów 

uchwał w sprawach: 

- zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2024 rok, 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowodworskiego na lata 2024-

2040. 

Jednocześnie Pani Starosta wniosła o uzupełnienie dokumentu dot. pkt. 6 porządku obrad  

nt. „Przygotowania służb, inspekcji i straży oraz służb medycznych działających na terenie 

Powiatu Nowodworskiego do sezonu letniego 2024” o dodatkowe informacje: Placówki 

Straży Granicznej w Krynicy Morskiej i Nadleśnictwa Elbląg. 

 

9:05 wszedł na obrady Pan Kamil Bemowski. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi. Nie zgłoszono. 

Zatem Przewodniczący zarządził głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad: 

- pkt. 7.5 autopoprawki w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego  

na 2024 rok. 

Głosowanie: 13 za, 2 nieobecnych – Pan Tadeusz Doliński, Pan Jacek Gross. 



- pkt. 7.6 autopoprawki w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Nowodworskiego na lata 2024-2040. 

Głosowanie: 13 za, 2 nieobecnych – Pan Tadeusz Doliński, Pan Jacek Gross. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad porządkiem obrad po zmianach. 

Głosowanie: 13 za, 2 nieobecnych – Pan Tadeusz Doliński, Pan Jacek Gross. 

Porządek został przyjęty.  

 

2. Przyjęcie protokołów z sesji: III z dnia 22 marca 2024 r., IV z dnia 12 kwietnia  

2024 r., I z dnia 6 maja 2024 r., II z dnia 17 maja 2024 r. (dokument stanowi załącznik 

do protokołu). 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie z zapisami Statutu, 

protokoły zostały wyłożone do wglądu w biurze rady. Jednocześnie zapytał: 

Czy są uwagi do protokołów z sesji III z dnia 22 marca 2024 r., IV z dnia 12 kwietnia 2024 r., 

I z dnia 6 maja 2024 r., II z dnia 17 maja 2024 r.? 

Uwag nie zgłoszono.  

Protokoły zostały przyjęte. 

3. Odczytanie przez Radnego interpelacji i zapytań składanych na piśmie podczas sesji.  

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z obecnych Radnych składa 

interpelację lub zapytania. 

Brak. 

4. Przedstawienie „Sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Nowym Dworze Gdańskim za rok 2023” oraz „Sprawozdania  

z działalności Domu Pomocy Społecznej „MORS” w Stegnie za 2023 rok”  

(dokument stanowi załącznik do protokołu). 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady poinformował, iż temat wynika z planu pracy 

Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim na II kwartał 2024 roku. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił Panią Dorotę Betkier, Dyrektora Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Dworze Gdańskim o przedstawienie sprawozdania. 

Pani Dorota Betkier przedstawiła sprawozdanie. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił Pana Jarosława Stando, Zastępcę Dyrektora Domu 

Pomocy Społecznej w Stegnie o przedstawienie sprawozdania. 

Pan Jarosław Stando przedstawił sprawozdanie. 



Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi. 

Brak. Sprawozdanie zostało przyjęte. 

5. Ocena bezpieczeństwa i porządku publicznego w Powiecie Nowodworskim  

za rok 2023. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady poinformował, iż temat wynika z planu pracy 

Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim na II kwartał 2024 roku. 

5.1 Rozpatrzenie sprawozdania rocznego Komendanta Powiatowego Policji  

w Nowym Dworze Gdańskim oraz informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego na terenie Powiatu Nowodworskiego  za rok 2023 (dokument stanowi 

załącznik do protokołu). 

Przewodniczący Rady poprosił insp. Piotra Wiśniewskiego, Komendanta Powiatowego 

Policji w Nowym Dworze Gdańskim o przedstawienie sprawozdania. 

Insp. Piotr Wiśniewski, Komendant Powiatowy Policji w Nowym Dworze Gdańskim 

przedstawił sprawozdanie. 

9:39 wyszedł Pan Henryk Ząbek. 

9:40 opuścił obrady Pan Andrzej Sobociński. 

9:41 wrócił Pan Henryk Ząbek. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady zapytał o uwagi. 

Pan Lubomir Głowacki, Wicestarosta Nowodworski zadał dwa pytania. Pierwsze 

dotyczące salonów gier – czy te salony są legalne? Pan Wicestarosta zapytał również jak 

wygląda Powiat Nowodworski jeśli chodzi o dilerkę, rozprowadzanie substancji nielegalnych 

wśród dzieci, młodzieży oraz dorosłych? 

Insp. Piotr Wiśniewski, Komendant Powiatowy Policji w Nowym Dworze Gdańskim 

odpowiedział: „Właściciele stosują myki prawne umożliwiające prowadzenie działalności. 

Realizujemy zadania z Urzędem Celno - Skarbowym, przeprowadzamy stosowne kontrole, 

automaty nielegalne są zabezpieczane i wywożone lecz w szybkim tempie pojawiają się w ich 

miejsce nowe. 

Temat dilerki nie stanowi w naszym powiecie dużego zagrożenia, są przypadki umieszczania 

osób w zakładach karnych, lecz w ich miejsce po chwili pojawiają się nowi dilerzy.” 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady zapytał czy funkcjonariusze z naszej komendy 

są oddelegowani do ochrony granicy? 

Insp. Piotr Wiśniewski, Komendant Powiatowy Policji w Nowym Dworze Gdańskim 

Tak, cały czas, policjanci z ruchu drogowego oraz z wydziału kryminalnego  

są oddelegowywani na granicę Województwa Podlaskiego. 



Sprawozdanie zostało przyjęte. 

5.2 Rozpatrzenie informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 

w Nowym Dworze Gdańskim o stanie bezpieczeństwa w Powiecie Nowodworskim 

w zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 2023 (dokument stanowi załącznik 

do protokołu). 

Przewodniczący Rady poprosił kap. Mariusza Reimusa, Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Dworze Gdańskim o przedstawienie informacji. 

Kpt. Mariusz Reimus, Komendant Powiatowy PSP przedstawił informację. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady zapytał o uwagi. 

Uwag nie zgłoszono.  

Informacja została przyjęta. 

5.3 Rozpatrzenie informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego  

w Nowym Dworze Gdańskim o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu 

Nowodworskiego za rok 2023 (dokument stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Sylwię Zacharską, p.o. Państwowego Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego w Nowym Dworze Gdańskim o przedstawienie informacji. 

Pani Sylwia Zacharska przedstawiła informację. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady zapytał o uwagi. 

Pani Barbara Ogrodowska, Starosta Nowodworski w uzupełnieniu dodała, iż Komisja 

Bezpieczeństwa i Porządku na posiedzeniu w dniu 17 czerwca 2024 r. pozytywnie 

zaopiniowała przedłożone sprawozdania. 

Informacja została przyjęta. 

6. Przedstawienie informacji nt. „Przygotowania służb, inspekcji i straży oraz służb 

medycznych działających na terenie Powiatu Nowodworskiego do sezonu letniego 

2024” (dokument stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodniczący Rady poprosił zaproszonych gości o przedstawienie informacji  

nt. „Przygotowania służb, inspekcji i straży oraz służb medycznych działających na terenie 

Powiatu Nowodworskiego do sezonu letniego 2024”. 

Insp. Piotr Wiśniewski, Komendant Powiatowy Policji w Nowym Dworze Gdańskim 

przedstawił informację. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady zapytał o uwagi bądź pytania. 

Pan Lubomir Głowacki, Wicestarosta Nowodworski zadał pytanie: „W jaki sposób 

Komenda Policji jest przygotowana do nielegalnych wyścigów motocyklowych  



oraz samochodowych, które odbywają się „starą 7-ką”, jak również ulicami Nowego Dworu 

Gdańskiego w czasie ciszy nocnej i nie tylko?” 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady poruszył problem dotyczący nadmiernego 

przekraczania prędkości w komunikacji wodnej na terenie Powiatu Nowodworskiego. 

Insp. Piotr Wiśniewski, Komendant Powiatowy Policji w Nowym Dworze Gdańskim  

w odpowiedzi poinformował, iż policja dysponuje łodzią służbową sezonowo, od czerwca  

do sierpnia, w miarę możliwość sprzętowych i osobowych, zajmuje się kwestią 

bezpieczeństwa. Pan Komendant poinformował, iż otrzymujemy niewielkie wsparcie  

od Komisariatu Wodnego Służby Miejskiej oraz oddziału wodnego Urzędu Żeglugi 

Śródlądowej. Problem braku służb na naszych wodach był wielokrotnie poruszany,  

przy różnych spotkaniach, był pomysł odcinkowego pomiaru prędkości lecz to są zadania  

dla administratora tych wód. Policja powinna egzekwować przestrzeganie przepisów. 

Jeśli chodzi o wyścigi, nie zostały zgłoszona żadne zdarzenia na policję, komenda nie 

dysponuje sprzętem do pomiaru natężenia hałasu. Gdy stwierdza zastrzeżenia co do głośności 

pojazdu, zabierany jest dowód rejestracyjny, a pojazd kierowany na stację diagnostyczną. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady powiedział: „Ten temat wraca średnio dwa razy 

do roku, prewencja nie przynosi skutków.” 

Pan Lubomir Głowacki, Wicestarosta Nowodworski zaznaczył iż, wiadomo kto 

nadmiernie narusza prawo na naszym terenie oraz, że nie powinno stanowić problemu 

ustalenie tożsamości sprawców. Wskazał na brak interwencji. 

Insp. Piotr Wiśniewski, Komendant Powiatowy Policji w Nowym Dworze Gdańskim  

w odpowiedzi zaznaczył, że nie było takiego przypadku aby zadzwonił obywatel informując 

służby o nielegalnych wyścigach. W przeciwnym przypadku uczulałby funkcjonariuszy.  

Pan Komendant poprosił o zgłaszanie nadużyć na nr 112. 

Kpt. Mariusz Reimus, Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Nowym 

Dworze Gdańskim przedstawił informację. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady zapytał o uwagi bądź pytania. 

Pan Lubomir Głowacki, Wicestarosta Nowodworski zadał pytanie: „Panie Komendancie 

czy są na naszym terenie takie miejsca gdzie pojawiają się grupy wypoczywających dzieci  

i młodzieży nielegalnie i co z tym robicie? I czy wiedzą o miejscach pobytu dzieci dzielicie 

się z włodarzami gmin?” 

Kpt. Mariusz Reimus, Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Nowym 

Dworze Gdańskim odpowiedział, że oficjalnie nie posiada informacji o nielegalnym pobycie 

dzieci w ośrodkach, które nie zyskały pozytywnej opinii. Drogą nieoficjalną słyszał,  

że zdarzają się takie przypadki. Po wydaniu opinii na prośbę organizatora czy właściciela 

obiektu służby nie są informowane czy dany ośrodek będzie gościł dzieci czy nie. Wiedza  

o pobycie dzieci w ośrodkach nie jest przekazywana do włodarzy gmin, informacja 

przekazywana jest wyłącznie między służbami a organizatorem. 

Pani Sylwia Zacharska - p.o. Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Nowym Dworze 

Gdańskim przedstawiła informację. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady zapytał o uwagi bądź pytania. 

Nie zgłoszono. 



Pan Paweł Chodyniak, Prezes Powiatowego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. w Malborku 

przedstawił informację. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady zapytał czy służby wzięły pod uwagę remont 

drogi w kierunku pasa nadmorskiego uwzględniając działania utrudniające pomoc? 

Pan Paweł Chodyniak, Prezes Powiatowego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. w Malborku 

oznajmił, że służby posiadają kontakt z wykonawcą. W sytuacji, w której potrzebny jest 

przejazd karetki, zespoły maja możliwość dodzwonienia się do regulatorów ruchów  

i usprawnienia przejazdu. Istnieje też możliwość skorzystania z dróg leśnych. 

Pan Tomasz Witkowski, Wiceprzewodniczący Rady odczytał informację dotyczącą 

przygotowania Straży Granicznej oraz Nadleśnictwa Elbląg do sezonu letniego w 2024 roku. 

Lek. wet. Michał Majewski, Powiatowy Lekarz Weterynarii w Nowym Dworze 

Gdańskim przedstawił informację. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady zapytał o uwagi bądź pytania. 

Pan Lubomir Głowacki, Wicestarosta Nowodworski zadał pytanie: „Czy mógłby  

Pan poinformować jak należy się zachować gdy znajdziemy martwą zwierzynę?  

I czy populacja dzika jest pod kontrolą?” 

Lek. wet. Michał Majewski, Powiatowy Lekarz Weterynarii w Nowym Dworze 

Gdańskim oznajmił, że w sytuacji znalezienia martwej zwierzyny należy skontaktować się  

z Centrum Zarządzania Kryzysowego, z Panem Wacławem Łokuciewskim oraz ze służbami 

umiejscowionymi w danych gminach. Służby starają się takie zwierze uprzątnąć w sposób 

skoordynowany, wykonają badania dowodzące co było przyczyną śmieci.  

Populacja dzika wzrasta, lecz nie przekracza norm. Na terenie powiatu nowodworskiego,  

z wykluczeniem Krynicy Morskiej nie odnotowuje się zwiększonej populacji dzika. Rolnicy 

nie zgłaszają szkód do kół łowieckich. Wielokrotnie spadła liczba odnotowanych 

znalezionych martwych dzików w stosunku do poprzednich lat. 

 

Informacje zostały przyjęte. 

 

10:30 wyszła Pani Aleksandra Hofmann. 

10:32 wróciła Pani Aleksandra Hofmann. 

Przewodniczący ogłosił przerwę: 10:40 - 11:00. 

11:00 wszedł na obrady Pan Tadeusz Doliński. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

7.1  Przyjęcia sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej  

za 2023 rok – przedstawia Pani Barbara Ogrodowska, Starosta Nowodworski (dokument 

stanowi załącznik do protokołu). 



Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Barbarę Ogrodowską, 

Starostę Nowodworskiego o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Barbara Ogrodowska, Starosta Nowodworski przedstawiła projekt uchwały. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią dyrektor Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie o zabranie głosu. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie przedstawiła „Sprawozdanie z efektów 

pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za 2023 rok”. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są pytania bądź uwagi. 

Nie zgłoszono.  

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 13 za (2 nieobecnych – Pan Jacek Gross, Pan Andrzej Sobociński). 

 

Uchwała została podjęta.  

7.2 Wydelegowania przedstawiciela Powiatu Nowodworskiego w Stowarzyszeniu 

Lokalna Grupa Rybacka – Rybacka Brać Mierzei – przedstawia Pani Barbara 

Ogrodowska, Starosta Nowodworski (dokument stanowi załącznik do protokołu). 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Barbarę Ogrodowską, 

Starostę Nowodworskiego o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Barbara Ogrodowska, Starosta Nowodworski przedstawiła projekt uchwały. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są pytania bądź uwagi. 

Nie zgłoszono.  

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 12 za (1 przeciw – Pan Henryk Kuczma, 2 nieobecnych – Pan Jacek Gross,  

Pan Andrzej Sobociński). 

 

Uchwała została podjęta.  

7.3 Wyrażenia zgody na nabycie w drodze zakupu nieruchomości na własność Powiatu 

Nowodworskiego – przedstawia Pani Barbara Ogrodowska, Starosta Nowodworski 

(dokument stanowi załącznik do protokołu). 

 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Barbarę Ogrodowską, 

Starostę Nowodworskiego o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Barbara Ogrodowska, Starosta Nowodworski przedstawiła projekt uchwały. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są pytania bądź uwagi. 

Nie zgłoszono.  

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 13 za (2 nieobecnych – Pan Jacek Gross, Pan Andrzej Sobociński). 

 

Uchwała została podjęta.  



7.4 Rozpatrzenia skargi na działanie Domu Pomocy Społecznej „MORS” w Stegnie – 

przedstawia Pani Krystyna Jost, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

(dokument stanowi załącznik do protokołu). 

 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Krystynę Jost, 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Krystyna Jost, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiła 

projekt uchwały. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są pytania bądź uwagi. 

Nie zgłoszono.  

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 13 za (2 nieobecnych – Pan Jacek Gross, Pan Andrzej Sobociński). 

 

Uchwała została podjęta.  

7.5 Zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2024 rok – przedstawia Pani Barbara 

Kamińska, Skarbnik Powiatu – AUTOPOPRAWKA (dokument stanowi załącznik  

do protokołu). 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Skarbnik, Barbarę 

Kamińską o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są pytania bądź uwagi. 

Nie zgłoszono.  

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 13 za (2 nieobecnych – Pan Jacek Gross, Pan Andrzej Sobociński). 

 

Uchwała została podjęta.  

7.6 Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowodworskiego na lata 2024-

2040 – przedstawia Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu. – AUTOPOPRAWKA 

(dokument stanowi załącznik do protokołu). 

 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Skarbnik, Barbarę 

Kamińską o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są pytania bądź uwagi. 

Nie zgłoszono.  

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 13 za (2 nieobecnych – Pan Jacek Gross, Pan Andrzej Sobociński). 

 

Uchwała została podjęta.  



7.7 Zaciągnięcia pożyczki/kredytu inwestycyjnej/go długoterminowego w 2024 roku – 

przedstawia Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu (dokument stanowi załącznik  

do protokołu). 

 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Skarbnik,  

Barbarę Kamińską o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są pytania bądź uwagi. 

Nie zgłoszono.  

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 13 za (2 nieobecnych – Pan Jacek Gross, Pan Andrzej Sobociński). 

 

Uchwała została podjęta.  

12:00 wyszedł Pan Michał Ambroziak 

12:02 wrócił Pan Michał Ambroziak. 

12:07 wyszła Pani Aleksandra Hofmann. 

12:09 wróciła Pani Aleksandra Hofmann. 

 

8. Raport o stanie Powiatu Nowodworskiego za 2023 rok. 

8.1 Prezentacja raportu o stanie Powiatu Nowodworskiego za 2023 rok. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Barbarę Ogrodowską, 

Starostę Nowodworskiego o przedstawienie raportu. 

Pani Barbara Ogrodowska, Starosta Nowodworski przedstawiła raport o stanie Powiatu 

Nowodworskiego za 2023 rok. 

12:19 opuścił obrady Pan Tomasz Witkowski. 

8.2 Debata nad przedstawionym raportem o stanie Powiatu Nowodworskiego  

za 2023 rok. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu zarządził przeprowadzenie debaty nad 

przedstawionym raportem. 

Pan Lubomir Głowacki, Wicestarosta Nowodworski podkreślił, że Zarząd Powiatu starał 

się o wiele dofinansowań lecz mimo trudu nie zawsze udawało się pozyskać środki. Zarząd 

dołożył wszelkich starań aby zadbać o poprawę stanu w powiecie. Pan Wicestarosta zwrócił 

się do Pani Starosty, mówiąc o trudnościach, które mogą się pojawić w trakcie realizacji 

zamierzonych zadań. Poruszył również temat związany z trwającym remontem Ośrodka 

Szkolno - Wychowawczego w Nowym Dworze Gdańskim. Wskazał na doposażenie 

placówki, staranne przygotowanie kadry do pracy z dziećmi niepełnosprawnymi. Poruszył 

problem  



z jakim boryka się Zarząd Powiatu m. in. wzrost liczby orzeczeń z Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej. Powiat ma obowiązek zapewnić dzieciom miejsce w placówce od momentu 

obowiązku pełnienia nauki tj. od „zerówki”. Zapewnienie należytej opieki dla dzieci  

z niepełnosprawnością stanowi wyzwanie dla powiatu. 

Pani Barbara Ogrodowska, Starosta Nowodworski oznajmiła, że dużo inwestycji w latach 

ubiegłych nie mogło iść takim trybem jak zakładał Zarząd Powiatu przez Konserwatora 

Zabytków. Przebudowa drogi powiatowej Drewnica – Żuławki - Mikoszewo, stanowi główny 

cel w kategorii wyzwań na tą kadencję. Należy on do trudnych zadań z uwagi na złożoność. 

Uzgodnienia wciąż trwają. Zarząd dokłada wszelkich starań aby pozyskać środki na ten cel, 

jak również na inne cele m.in. remont Zespołu Szkół. Pani Starosta wskazała również  

na rosnącą liczbę dzieci z orzeczeniem o niepełnosprawności, trudności logistyczne  

z którymi mimo trwającego remontu, poradził sobie Specjalny Ośrodek Szkolno-

Wychowawczy. Pani Starosta poruszyła temat edukacji włączającej tj. projektu, który miał  

na celu sprawdzić w jakim wymiarze szkoły masowe są w stanie zaopiekować się dobrze 

dziećmi z różnymi niepełnosprawnościami. Zwróciła uwagę na ograniczenia w szkołach 

masowych wynikające z braku pomocy dydaktycznych, które mogłyby wspierać w procesie 

edukacyjnym i wychowawczym dzieci. Pani Starosta poruszyła również pomysł dotyczący 

planu budowy hali sportowej. Do wyzwań Zarządu Powiatu należy również poprawa stanu 

dróg powiatowych. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu poruszył temat inwestycji na kwotę 

około 11 mln zł. Pan Przewodniczący oznajmił, że po wielu próbach udało się zdobyć 

przychylność władz wojewódzkich, na sfinansowanie mostów i budynku starostwa. 

Pan Lubomir Głowacki, Wicestarosta Nowodworski prosił o wsparcie i współpracę całej 

Rady, kierowników jednostek. Poruszył również wątek nierównych szans jakie ma Powiat 

Nowodworski w pozyskaniu środków dodatkowych na realizację zadań, w porównaniu  

do dużych aglomeracji. Nawoływał by stworzyć wspólny zespół, tak aby wykorzystywać 

maksymalnie jak się da okres kadencji, który się rozpoczął. 

Pani Anna Górska, Przewodnicząca Komisji Oświatowo – Społecznej wskazała  

na ogromne braki kadrowo - sprzętowe w Wydziale Infrastruktury. Pomimo wysiłku i chęci 

pracowników, działania są niemożliwe. Korzystając z okazji zaprosiła do współpracy 

włodarzy sąsiednich gmin i powiatów.  

Pani Barbara Ogrodowska, Starosta Nowodworski podziękowała za podjęcie uchwały  

i wsparcie w próbie pozyskania nieruchomości na cele utworzenia placówki opiekuńczo-

wychowawczej. 

 8.3 Uchwała Rady Powiatu w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Nowym 

Dworze Gdańskim wotum zaufania. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są pytania bądź uwagi. 

Nie zgłoszono.  



Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 12 za (3 nieobecnych – Pan Jacek Gross, Pan Andrzej Sobociński, Pan Tomasz 

Witkowski). 

 

Uchwała została podjęta.  

Przewodniczący ogłosił przerwę: 12:50 - 12:56. 

9. Procedura absolutoryjna. 

9.1 Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Nowodworskiego  

za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia na dzień 31.12.2023 r. (dokument 

stanowi załącznik do protokołu). 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Skarbnik, Barbarę 

Kamińską o przedstawienie sprawozdania wraz z informacją o stanie mienia. 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu przedstawiła sprawozdanie  

z wykonania budżetu Powiatu Nowodworskiego za 2023 rok wraz z informacją  

o stanie mienia na dzień 31.12.2023 r. 

9.2 Przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Nowodworskiego za 2023 r. 

(dokument stanowi załącznik do protokołu). 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Skarbnik, Barbarę 

Kamińską o przedstawienie sprawozdania finansowego. 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu przedstawiła sprawozdanie finansowe Powiatu 

Nowodworskiego za 2023 r. 

9.3 Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim  

w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu powiatu w 2023 roku wraz z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym wniosku (dokument stanowi załącznik do 

protokołu). 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej, Panią Aleksandrę Hofmann o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej  

do Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim w sprawie udzielenia absolutorium za 2023 r. 

dla Zarządu Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim. 

Pani Aleksandra Hofmann, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawiła wniosek 

Komisji Rewizyjnej. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Skarbnik, Barbarę 

Kamińską o przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku. 



Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu przedstawiła opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o wniosku. 

9.4 Dyskusja nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzieleniu Zarządowi Powiatu 

absolutorium. 

Przewodniczący Rady zarządził dyskusję nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzieleniu 

Zarządowi Powiatu absolutorium.  

Brak. 

Pani Barbara Ogrodowska, Starosta Nowodworski poprosiła o opinię obsługi prawnej  

w związku z brakiem dyskusji. Pani Starosta zapytała czy procedura będzie dochowana? 

Pan Andrzej Nosidlak, Radca prawny: „Nikogo się nie przymusi do zabierania głosu, jeżeli 

możliwość wypowiedzi była dana to nie ma powodu do zakwestionowania debaty.” 

9.5 Uchwały Rady Powiatu w sprawach:  

9.5.1  Zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2023 rok. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Aleksandrę Hofmann, Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej o przedstawienie projektu uchwały.  

Pani Aleksandra Hofmann, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawiła projekt 

uchwały. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są pytania bądź uwagi. 

Nie zgłoszono.  

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 12 za (3 nieobecnych – Pan Jacek Gross, Pan Andrzej Sobociński, Pan Tomasz 

Witkowski). 

 

Uchwała została podjęta.  

9.5.2 Absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Aleksandrę Hofmann, Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej o  przedstawienie projektu uchwały.  

Pani Aleksandra Hofmann, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawiła projekt 

uchwały. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są pytania bądź uwagi. 

Nie zgłoszono.  

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 12 za (3 nieobecnych – Pan Jacek Gross, Pan Andrzej Sobociński, Pan Tomasz 

Witkowski). 

 



Uchwała została podjęta.  

Pani Barbara Ogrodowska, Starosta Nowodworski „Panie Przewodniczący, Szanowni 

Radni, chciałabym bardzo serdecznie podziękować za udzielone absolutorium. Dziękuję 

również Pani Skarbnik, Pani Sekretarz ale również wszystkim pracownikom starostwa  

oraz kierownikom naszych jednostek za pracę i starania abyśmy ubiegłoroczny budżet 

wykonali. Dziękuje za zaangażowanie, pilnowanie terminów i staranie o wypracowanie 

dodatkowych dochodów, które przynosi możliwości byśmy mogli planować i zakładać  

do realizacji kolejne przedsięwzięcia. Dziękuję serdecznie za udzielone zaufanie.” 

10. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu między sesjami (dokument 

stanowi załącznik do protokołu). 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są jakieś pytania  

do informacji?  

Pan Henryk Kuczma, Radny: „Pani Starosto, Wysoka Rado w sprawie spotkania 

dotyczącego mostu w Rybinie, co nas czeka w związku z objazdami i kiedy to ma się odbyć?” 

Pani Barbara Ogrodowska, Starosta Nowodworski odpowiedziała, że w kontekście 

planowanego remontu mostu, Zarząd Dróg Wojewódzkich poinformował Zarząd Powiatu  

o konieczności i planowanym terminie. Jeżeli wszystko pójdzie sprawnie prace rozpoczną się 

na jesieni i będą trwały około pół roku.  

Pan Henryk Kuczma, Radny zapytał o wsparcie finansowe na naprawę dróg dojazdowych. 

Pan Lubomir Głowacki, Wicestarosta Nowodworski przekazał informację, że Zarząd 

Powiatu wystąpił o wsparcie finansowe. Zostało przyznane w wysokości 200 tys. zł. Wskazał, 

również, że w liście intencyjnym Zarząd Powiatu wskazał termin ukończenia prac  

do 11 kwietnia. 

Pani Barbara Ogrodowska, Starosta Nowodworski dodała, że w ramach własnych 

środków na bieżąco stan drogi na odcinku dojazdowym będzie poprawiany. 

11. Odczytanie przez Przewodniczącego Rady Powiatu interpelacji i zapytań Radnych 

złożonych między sesjami. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, iż nie złożono żadnych 

interpelacji i zapytań między sesjami. 

12. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

Pan Zbigniew Ptak, Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o składanie wniosków  

i oświadczeń. 

Pan Lubomir Głowacki, Wicestarosta Nowodworski odniósł się do ostatniej sesji,  

w której Radny, Pan Andrzej Sobociński poprosił o informację dotyczącą zmiany wysokości 

diet i wysokości wynagrodzenia Starosty. W związku z nieobecnością Radnego informacja 

nie została odczytana. 



Pan Wicestarosta poinformował, iż zgłosił się mieszkaniec Powiatu Nowodworskiego  

z prośbą o usunięcie pozostałości po palonych oponach podczas strajku rolniczego.  

W związku z tym, że współorganizatorem był Radny, Pan Andrzej Sobociński,  

Pan Wicestarosta dzisiaj rano zwrócił się z prośbą do Pana Radnego o usunięcie tych 

pozostałości. Pan Radny Sobociński obiecał, że sprawą się zajmie. 

13. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady Rady Powiatu w Nowym Dworze 

Gdańskim. 

 

Protokołowała: E. Żbikowska 

PRZEWODNICZĄCY RADY 

(-) 

Zbigniew Ptak 


